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Zápis z jednání
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 3/2012

konaného dne 18. 4. 2012

Přítomni:

1. Antonín Pavel (předseda) 6. Havlíček Karel

2. Kořínek Jiří 7. Bambasová Jaroslava

3. Šajnar Jiří 8. Mojžíš Peter

4. Hájek Pavel (místopředseda) 9. Kettner Lukáš (tajemník)

5. Kafoňková Simona

Omluveni:

1. Štursová Helena 3. Holík Pavel

2. Šmardová Hana

Hosté:

1. Běhounek Jiří (hejtman Kraje Vysočina) 5. Rezničenko David (Nemocnice Havlíčkův 
Brod)

2. Dostál Leoš (Nemocnice Třebíč) 6. Mlčák Jan (Nemocnice Pelhřimov)

3. Velev Lukáš (Nemocnice Jihlava) 7. Filová Vladislava (Zdravotnická záchranná 
služba Jihlava)

4. Pačisková Ladislava (Nemocnice Nové Město 
na Moravě)

Program:

1. Zahájení;

2. Schválení programu;

3. Kontrola zápisu;

4. Setkání s řediteli nemocnic a ZZS;

5. Různé;

6. Závěr.

1. Zahájení zasedání
Pavel Hájek, místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné a hosty. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise
je usnášeníschopná.
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2. Schválení programu
Pavel Hájek přednesl návrh programu zasedání. Ten byl 7 hlasy schválen.

3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.

4. Setkání s řediteli nemocnic a ZZS
Během jednání se dostavil předseda komise Pavel Antonín, který převzal řízení zasedání.

Ředitelé nemocnice a ZZS okomentovali své hospodářské výsledky:

Vladislava Filová informovala členy komise o stavu hospodaření Zdravotnické záchranné služby 
Kraje Vysočina. Hospodářský výsledek roku 2011 skončil vyrovnaný, přičemž byl plánován 
jako ztrátový v důsledku snížení provozní dotace a navýšením nákladů v roce 2011, ke kterým 
došlo z důvodu zřízení nových výjezdních stanovišť a navýšení platů NLZP a lékařů. 
Předpokládané výnosy pro rok 2012 jsou ve výši cca 270 mil. Kč. Předpokládané náklady pro 
rok 2012 jsou ve výši cca 273 mil. Kč. Předpokládaná ztráta cca 3 mil. Kč by měla být hrazena 
z investičního fondu. Celkové nákupy strojních investic jsou plánovány ve výši 16 460 tis. Kč. 
Nejvýznamnější investicí v letošním roce bude nákup 7 ks sanitních vozidel pro plánovanou 
obnovu vozového parku v celkové částce cca 14 mil. Kč, nákup 1 referentského vozu 
v předpokládané výši 300 tis. Kč a zdravotnické přístroje a pomůcky. Pavel Hájek vznesl dotaz 
na současný stav hospodářského výsledku. Vladislava Filová odpověděla, že hospodářský 
výsledek je ziskový. Pavel Hájek dále vznesl dotaz na spoluúčast řidičů při dopravních 
nehodách. Vladislava Filová odpověděla, že spoluúčast je standardně řešena s ohledem na 
míru zavinění. Organizace je pojištěna, zaměstnanci mají soukromé pojištění a případné škody 
vzniklé organizaci řeší škodní komise. Jiří Kořínek vznesl dotaz na změny, které nastanou 
výstavbou Pavilonu urgentní a intenzivní péče. Vladislava Filová odpověděla, že odpadne 
přesun pacienta do sanitního vozidla a následný transport. Pavel Hájek vznesl dotaz na počet 
zaměstnanců. Vladislava Filová odpověděla, že současný stav je cca 350 kmenových 
zaměstnanců a 25 zaměstnanců na dohody.

Ladislava Pačisková informovala o stavu hospodaření Nemocnice Nové Město na Moravě. 
V roce 2011 činily náklady 703 630 615 Kč a výnosy činily 703 722 698 Kč. Největší pohledávky 
jsou za pojišťovny. Závazky jsou placeny včas. Dále pohovořila o investicích pořízených 
od začátku roku 2011 do současnosti z odpisů. Počet lůžek k 31. 12. 2011 činil 555, 
počet hospitalizovaných činil 19 803, průměrná ošetřovací doba v nemocnici činila 5,2 dne.

Leoš Dostál informoval o stavu hospodaření Nemocnice Třebíč. Rok 2011 lze 
v Nemocnici Třebíč nazvat rokem konsolidovaného hospodaření. Odpovídá tomu nejen celkový 
výsledek hospodaření, kterým je zisk ve výši 275 tis. Kč, trendy hlavních ekonomických 
ukazatelů, ale také výkonnost zdravotnických pracovišť jejich rozvoj a kvalita dosažená při 
plnění hlavního úkolu nemocnice, tj. při poskytování zdravotnických služeb občanům.
Významnou událostí, směrující nemocnici pro budoucno, je zprovoznění nového pavilonu 
s názvem „Pavilon péče o matku a dítě“. Nárůst objemu péče svědčí o tom, že oddělení nové 
podmínky intenzivně využívá. Vznikly nové prostory pro nemocniční lékárnu recepce jako nové 
pracoviště zajišťující vyšší kvalitu kontaktu s veřejností. Významným faktorem dalšího rozvoje a 
udržení potřebného rozsahu a úrovně péče bylo personální doplnění stavu lékařů. Rozsah 
personální revitalizace byl masívní a umožnil faktickou záchranu interního oddělení ze situace 
hrozící uzavřením. Dnes po doplnění třebíčská interna zvládá i enormní nárůst pacientů 
v důsledku uzavření interny v Mostišti. Celkový počet lékařů nemocnice se zvýšil o 13, což 
představuje 10% z celkového stavu. U lékařů byla uplatněna nová hmotná motivace reagující 
operativně na měsíční výsledky práce a systém logicky diferencované odměny za ústavní 
pohotovostní služby. Byla realizována opatření pro zajištění potřebných zdrojů formou 
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racionalizace počtu administrativního, technického a provozního personálu nebo významným 
snížením cen nakupovaných služeb. Důsledné a metodicky kontrolované vykazování poskytnuté 
péče vytvořilo podmínky pro efektivní využití reálných zdrojů příjmů nemocnice z fondů 
zdravotního pojištění. Zavedení tzv. spojeného lůžkového fondu pro chirurgické obory (chirurgie, 
urologie a ORL) znamená kvalitativní posun v podobě ošetřovatelského zázemí léčených.
Simona Kafoňková vznesla dotaz na pořízení gamakamery. Leoš Dostál odpověděl, 
že z důvodu nedostatku finančních zdrojů gamakamera zakoupena nebyla.

Jan Mlčák informoval členy komise o stavu hospodaření Nemocnice Pelhřimov. Za rok 2011 
celkové výnosy v Nemocnici Pelhřimov dosáhly hodnoty 508 332 tis. Kč. Celkové náklady 
dosáhly hodnoty 508 078 tis. Kč. Výsledkem hospodaření je zisk ve výši 254 tis. Kč. 
Průměrný přepočtený počet zaměstnanců za rok 2011 dosáhl hodnoty 635,51. Nemocnice 
evidovala k 31. 12. 2011 krátkodobé pohledávky v celkové hodnotě 45 848 tis. Kč, z toho 
pohledávky po lhůtě splatnosti ve výši 832 tis. Kč. Z celkových krátkodobých pohledávek 
představují pohledávky z obchodních vztahů 43 913 tis. Kč, tj. 95,78 %. Rozhodující význam 
mají pohledávky za zdravotními pojišťovnami. Celkové krátkodobé závazky k 31. 12. 2011 
dosáhly hodnoty 78 593 tis. Kč.

David Rezničenko informoval členy komise o stavu hospodaření Nemocnice Havlíčkův Brod.
V roce 2011 činil zisk nemocnice 1,7 mil. Kč. Počet hospitalizovaných byl v roce 2011 celkem 
19 847, průměrná ošetřovací doba činila 6,8 dne, počet ambulantních pacientů činil 210 136. 
Dále pohovořil o významných investičních akcích nemocnice. Nejdůležitější položkou ve 
výnosech jsou tržby od pojišťoven. V roce 2012 se počítá s vyrovnaným hospodářským 
výsledkem. Opatření, která budou vést ke zlepšení hospodaření nemocnice: stanovení limitů 
spotřeby materiálu, včetně zainteresovanosti primářů a vrchních sester, optimalizace počtu a 
struktury zaměstnanců, dodržování stanoveného objemu produkce zdravotních výkonů, 
rozšiřování otevřeného lůžkového fondu.

Lukáš Velev informoval členy komise o stavu hospodaření Nemocnice Jihlava. V minulých 
letech byla nemocnice v nepatrném přebytku. Byl proveden externí personální audit – kontrola 
správné systemizace pracovních míst – uspokojivý výsledek, stav NLZP byl doplněn o chybějící 
profese fyzioterapeutů a radiologických asistentů. Pohovořil o projektu Energy Performance 
Contracting. Jedná se o dodavatelský model pro investice do energeticky úsporných opatření, 
při kterém rozsah projektu i výši investice navrhuje dodavatel ve vazbě na budoucí úspory 
provozních nákladů, jejichž dosažení ve sjednané výši dodavatel garantuje po celou dobu 
poskytování služby. V letošním roce byly zprovozněny domácí porodní pokoje, v září bude 
otevřen Pavilon urgentní a intenzivní péče. Dále pohovořil o projektu eAmbulance.

5. Různé
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 4/2012 se uskuteční ve středu 16. 5. 2012
od 16:00 hod., v sídle Krajské pobočky VZP na Vysočině, Bratří Čapků 18, 586 01  Jihlava.

6. Závěr
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání.

Pavel Antonín v. r.
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Eva Charvátová dne 20. 4. 2012.




